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Součková: Nemohu zabránit kraji, aby
nemocnice poslal do konkursu
Ministerstvo zdravotnictví nemůže
zabránit Středočeskému kraji, aby jako budoucí zřizovatel
nemocnic poslal některou z nich do konkursu. Od 1. ledna 2003
totiž bude mít ministerstvo pouze konzultativní a doporučující
hlas při vytváření koncepce zdravotní péče v krajích, řekla dnes
ČTK ministryně zdravotnictví Marie Součková (ČSSD).
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Reagovala tím na úterní prohlášení hejtmana středních Čech
Petra Bendla (ODS), podle něhož stát předává kraji nemocnice
zadlužené a prakticky není jiná možnost, než část z nich poslat
do konkursu.
"Jste první oblastí, kde se takovou skutečnost dozvídám,
připadá mi to velmi divné," prohlásila Součková. "Nicméně se
domnívám, že řešit tyto otázky konkursem je až to nejposlednější
řešení. Podle obchodního zákoníku existuje splátkový kalendář,
dohody a všechna ostatní jednání, kdy se dají problémy řešit,"
vysvětlila. Navíc, ne všechna zařízení jsou podle ní zadlužená,
některá mají vyrovnaný rozpočet či jsou i mírně zisková.
Bendl v úterý obvinil ze současné situace nemocnic stát coby
zřizovatele a ministerstvo. "Místo, aby nám stát předal nemocnice
očištěné, dá nám je vybydlené, zadlužené, ve špatném stavu.
Ministerstvo zdravotnictví se podle mě zjevně těší, až to
dostanou kraje a umyje si ruce. Ale nemyslí na to, jaká ta
situace bude dál," řekl.
Součková však tvrdí, že hejtman nemá pravdu. "Nemocnice
vybydlené nejsou, mnohé z nich jsou velmi dobře přístrojově
vybavené, některé mají i dokončeny dostavby nádherných
centrálních sálů a jiných pavilónů pro poskytování zdravotnické
péče," zdůraznila a dodala, že kraj nemocnice získává se všemi
aktivy i pasivy a hodnota majetku mnohonásobně převyšuje
zadlužení.
Při dnešní návštěvě nemocnice v Kladně však ministryně
připustila, že lůžkových kapacit je nadbytek. V rozhovoru s
lékaři řekla, že ministerstvo chystá další snižování lůžek a
stejný krok doporučí i krajům. Kritériem pro rušení kapacit však
podle ní nemohou být dluhy nemocnic, ale vytíženost lůžek,
spádovost a dostupnost zdravotní péče.
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